
10-dages forespørgsel vedr. Dækningsafgiften i Aarhus Kommune 
 

Baggrund 

Venstre, Konservative og Socialdemokratiet har besluttet, at dækningsafgiften i Aarhus 

Kommune skal afskaffes. En afskaffelse af dækningsafgiften vil betyde, at kommunen mister 

et betydeligt millionbeløb årligt. Samtidig kan der være yderligere økonomiske konsekvenser, 

hvorfor det er afgørende at få et klart billede af de økonomiske følger af beslutningen, samt en 

forståelse af den planlagte aftrapning. Derfor ønsker vi i SF en række oplysninger om, hvordan 

afskaffelsen af dækningsafgiften påvirker kommunens økonomi – både i det korte og lange 

perspektiv. 

 

Spørgsmål 

1. Økonomiske konsekvenser 

a. Hvor store har de årlige indtægter fra dækningsafgiften været i de sidste fire år? 

b. Er der yderligere tab i form af statslig modregning eller lignende, som kommunen skal 

være opmærksom på? 

c. Er der andre afledte økonomiske konsekvenser, eksempelvis i forhold til kommunens 

låneadgang eller servicebudget? 

 

2. Tidsplan og implementering 

a. Hvornår træder fjernelsen af dækningsafgiften i kraft, og hvilken profil er der på 

aftrapningen? 

b. Hvilken model for aftrapning er planlagt, og hvordan vil denne påvirke kommunens 

budget over tid? 

 

Med venlig hilsen 

Thomas Medom og Mette Bjerre, SF  

 


